
BIM strategi for anlægsbranchen 
 
Anlægsbranchen i Danmark har genne flere år samarbejdet om det digitale anlæg, med fokus på at opnå 
effektiviseringer gennem øget digitalisering. Større anlægsprojekter er i dag baseret på en høj grad af 
digitalisering med projektering og udbud i 3D, automatisk maskinstyring m.v. 
 
Næste trin i denne udvikling er at arbejdet basers på BIM, og branchen har i fællesskab udarbejdet en 
strategi for BIM gældende for de kommende fem år. Målene er fuld udbredelse af BIM, og at denne udvikling 
i Danmark og baseret på international best-practice. For at nå dette mål har vejdirektoratet og Banedanmark 
besluttet ag indgå i et fælles projektsamarbejde for at implementere denne strategi. Dette samarbejde 
benævnes BIM Infra.dk og vil dermed sikre en bygherre dreven fremdrift i udviklingen. 
 
Samarbejdet med branchen indgår i denne strategi, hvor Dansk Infrastruktur, Foreningen af Rådgivende 
Ingeniører, Femern Bælt, Molio m.fl. sammen med Vejdirektoratet og Banedanmark har etablerer BIM 
Anlægsforum, hvor der samarbejdes om strategi og fremdrift i implementering af BIM for anlægsprojekter. 
 
 


